
U okviru turisti~ke ponude 
op{tina Golubac dobi}e 
i sportsko-rekreativni centar

Akva park na
obali Dunava
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Godina deveta, broj 626, dodatak za Brani~evski okrug
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Israga nakon tragedije na Srebrnom
jezeru, kada su se utopila dva de~aka 

Krivi~ne prijave
zbog smrti bra}e
Petrovi} Strana VII

Gradona~elnik iskazao zahvalnost gra|anima, saradnicima,
donatorima, gostima i u~esnicima „Ljubi~evskih konji~kih igara“ 

Finansijski izve{taj 
do sredine oktobra

Po`arevac - Gradona~elnik Po`arevca i
predsednik Organizacionog odbora
„Ljubi~evskih konji~kih igara“, Bane
Spasovi}, odr`ao je konferenciju za no-
vinare, na kojoj se zahvalio svima koji
su dali svoj doprinos u pripremi i rea-
lizaciji ove manifestacije, 53. po redu. 

- Zahvaljujem se gra|anima na str-
pljenju i razumevanju za vreme odr`a-
vanja manifestacije, kao i donatorima i
sponzorima koji su pomogli ne samo u
novcu, ve} i u robi i uslugama, istakao je
Spasovi}.  - Finansijski izve{taj bi}e za-
vr{en do sredine oktobra, jer jo{ uvek
sti`u uplate donatora. Do sada njihova
pomo} iznosi oko osam miliona, a pro-

{le godine bila je pet milina dinara. Neki
od njih za uzvrat su tra ìli reklamni pro-
stor u gradu ili na hipodromu, a bilo je i
onih koji niti su {ta tra ìli, niti su hteli da
im se spominje ime firme. „Koliko je da-
to iz bud`eta jo{ se ne zna, bi}e poznato
do 15. oktobra. Tu }e se ura~unati i su-
ma koju smo u{tedeli otkazivanjem kar-
nevala, a to je oko 3,5 miliona dinara.

Gradona~elnik se zahvalio i direk-
torki Turisti~ke organizacije, Jeleni Vu-
kezi} i njenim saradnicima, jer su oni
podneli najte`i deo organizacije. Zaslu-
`ni za odli~no organizovane LjKI su i
Svetlana Milutinovi}, zadu`ena za di-
zajn ukrasa u gradu i na hipodromu i
ergeli, kao i voditelji programa. 

Strana III

Naredne igre planira}emo godinu 
dana i ve} po~etkom 2017. zna}emo ko
u~estvuje na trkama, ko u prate}em
programu, ko u muzi~kom i koliki je fond
za nagrade, rekao je Spasovi}

Budu}i in`enjeri, ekonomisti, pravnici,
informati~ari i hemi~ari na praksi u EPS-u

Dobar spoj 
teorije i prakse

U vreme kada sve vi{e studenata
razmi{lja o odlasku iz zemlje, davanjem
{anse mladima, Elektroprivreda Srbije
ula`e u budu}nost  Strane IV-V 
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PETROVAC NA MLAVI Ove priloge je sufinasirala Op{tina Petrovac na Mlavi

Pod pokroviteljstvom Op{tine, na gradskom trgu po deseti put odr`ana izlo`ba meda

„Homoljski med“ brend Petrovca
Petrovac na Mlavi - U organiza-
ciji Dru{tva p~elara „Mlava“, u
saradnji sa Kulturno prosvetnim
centrom, JKP Parking servis“,
Turisti~kom organizacijom, KJP
„Izvor“ i Pred{kolskom ustano-
vom „Galeb“, a pod pokrovitelj-
stvom Op{tine Petrovac na Mla-
vi, na gradskom trgu po deseti
put je odr`ana izlo`ba meda i
proizvoda od meda pod nazi-
vom „Med izvor zdravlja“. Ma-
nifestaciju je otvorio predsednik
op{tine Du{ko Nedini} ~estitaju-
}i Dru{tvu p~elara „Mlava“ nji-
hov dan, koji je tako|e obele`en.
U~e{}e su, kao i prethodnih go-
dina, uzeli p~elari sa teritorije
op{tine Petrovac na Mlavi, kao i
udru`enja `ena, i udru`enje vo-
}ara i vinogradara.  

Predsednik dru{tva p~elara
„Mlava“ Dragi{a Jovi},  pozdra-
vio je sve goste i po`elo  im do-
bar provod na ovogodi{njoj izlo-
`bi. Zamenik predsednika Save-
za p~elarskih organizacija Srbije,
Bata Petrovi} je rekao da je izlo-
`ba u Petrovcu na drugom me-
stu u svakom pogledu, posle ve-
likog sajma meda koji organizu-
je SPOS u Beogradu. Du{ko Ne-
dini} je ovom prilikom rekao: 

- Na{a op{tina, a naro~ito se-

lo Kamenovo, poznati su po p~e-
larenju u celoj Srbiji i {ire. Veliki
doprinos stvaranju brenda „Ho-
moljskog meda“ dalo je upravo
ovo dru{tvo p~elara, koje pored
ove manifestacije ima i republi~-
ku manifestaciju, koja se organi-
zuje svakog aprila u Kamenovu.
Delatnost dru{tva i svih p~elara
sa teritorije na{e op{tine doka-
zuje da ljudi umeju da prepo-
znaju i po{tuju ono {to im omo-
gu}ava opstanak i razvoj. O zna-
~aju i kvalitetu meda nije potreb-
no mnogo govoriti. P~elarenje je
plemenito i isplativo zanimanje,
pa bih dodao da su za uspeh p~e-
larstva neophodni sloga i jedin-

stvo, ali i naporan rad. Jedna {a-
ljiva izreka ka`e da je razlika iz-
me|u p~elinjeg i ljudskog dru-
{tva u broju radilica i trutova.
Mislim da je na{a op{tina na do-
brom putu da tu izreku opovrg-
ne, sude}i po broju ko{nica i to-
nama proizvedenog meda.

Prire|en je i kulturno umet-
ni~ki program u organizaciji
KPC-a, a pod pratnjom narodnog
orkestra „KPC Serbia“. Potom su
gosti obi{li {tandove, postavku iz-
lo`be u Zavi~ajnom muzeju, a u
velikoj sali SO Petrovac odr̀ ano je
predavanje na temu p~elarstva.

Otvaranju izlo`be pored
kompletnog op{tinskog ruko-

vodstva na ~elu sa predsedni-
kom op{tine Du{kom Nedini-
}em i predsednikom SO  Milan-
~etom A}imovi}em, prisustvo-
vali su i direktor uprave za vete-
rinu pri ministarstvu poljopri-
vrede Miodrag Petrovi}, zame-
nik predsednika Saveza p~elar-
skih organizacija Srbije Bata Pe-
trovi}, predsednik Zadru`nog
saveza Srbije Nikola Mijajlovi},
narodni poslanik Mileti} Ti}a
Mihajlovi}, predsednik Nacio-
nalnog saveta Vlaha Srbije Radi-
{a Dragojevi}, na~elnik Op{tin-
ske uprave Goran Stefanovi},
kao i direktori javnih preduze}a
i ustanova. Z. V.

Nedini}: Mladi su budu}nost Petrovca
Petrovac na Mlavi - Budu}nost
op{tine Petrovac na Mlavi je na
mladima, rekao je predsednik
ove komune Du{ko Nedini}
obra}aju}i se gra|anima po zavr-
{etku sve~anog dela manifestaci-
je „Med izvor zdravlja, na insisti-
ranje novinara o aktuelnim de{a-
vanjima u gradu i u op{tini. On
isti~e da nije zadovoljan dosada-
{njim u~inkom, i pored toga {to
je dosta ura|eno u ovom krat-
kom periodu od kako je prome-
njena vlast u gradu na Mlavi.

- Li~no sam obezbedio 80
odsto sredstava iz Vlade za re-
konstrukciju ulice Bate Buli}a,
kako bismo bili ponosni {to na{
grad ima takvu ulicu, umesto
dosada{nje ruine a uporedo sa

radovima u toj ulici, bi}e i prva
faza sre|ivanja autobuske stani-
ce. Najvi{e pa`nje bi}e posve}e-
no bezbednosti u saobra}aju. U
toku slede}e nedelje do}i}e nam
u goste delegacija iz Ministar-
stva unutra{njih poslova. Tom
prilikom }emo saznati {ta je sve
potrebno da op{tina uradi kako
bi gra|ani Petrovca na Mlavi
mogli da pola`u voza~ki ispit u
na{em gradu, istakao je Nedini}
i poru~io da je njegova ̀ elja da u
svom mandatu ostavi zdrave
osnove za mlade i da posle ne-
kih novih promene nove snage
preuzmu rukovo|enje op{ti-
nom i urade mnogo vi{e od nje-
ga i njegovih prethodnika.

Z. V.

„Sano(u)vidi u galeriji Krug
Petrovac na Mlavi - U petrova~-
koj galeriji „Krug“ otvorena je
izlo`ba mozaika, slika i ilustra-
cija Predraga Pe|e Todorovi}a
pod nazivom „Sano(u)vidi“,
koja }e trajati do kraja septem-

bra. Dela Todorovi}a se mogu
videti u Narodnom muzeju u
Beogradu, kao i muzejima u
Zaje~aru, Po`arevcu,  Ra{koj,
Muzeju Kara|or|evi}a u Topo-
li, u zbornici Pavla Beljanskog u

Novom Sadu, mozai~kim kom-
pozicijama „Rajsak loza“ i „An-
|eo dolaska“, u Biblioteci grada
Beograda, kao i u privatnim
zbirkama u zemlji i inostran-
stvu. Otvaranju  njegove izlo`be

pored velikog broja posetilaca
prisustvovao je i pomo}nik
predsednika op{tine Sa{a @ivo-
jinovi} sa saradnicima.

Autor izlo`be je diplomirao
slikarstvo na Fakultetu likov-
nih umetnosti u Beogradu
1991. godine. Magistrirao je na
Odseku za zidno slikarstvo -
mozaik 1994. godine. ^lan je
ULUS-a do 1993, nakon ~ega
ima status samostalnog umet-
nika, a od pre ~etiri godine je
~lan ULUPUDS-a. Samostalno
je izlagao na 34 izlo`be u zemlji
i inostranstvu od 1994. godine.
Grupno izla`e od 1991. godine
pa do danas. Njegova izlo`ba u
galeriji „Krug“ bi}e otvorena
do kraja septembra.

Z. V.

Du{ko Nedini} (drugi zdesna) me|u mladima

Sa izlo`be meda

Po`arevac - Pronala`enje naje-
fikasnijih metoda u procesu
ozakonjenja objekata bila je
glavna tema sastanka u Po`a-
revcu, na kome su u~estvovali
predstavnici Ministarstva gra-
|evinarstva i najodgovorniji
ljudi u ovoj oblasti iz tri sused-

ska okruga. Cilj ovog skupa bio
je, tako|e, da se {to potpunije
sagledaju problemi u primeni
Zakona o ozakonjenju. Ina~e,
ovakvi sastanci se organizuju
{irom Srbije, da bi se {to ve}i
broj objekata legalizovao.

Na~elnici Brani~evskog, Za-

je~arskog i Borskog okruga i po-
mo}nica ministarke gra|evi-
narstva Jovanka Atanackovi}
lociraju probleme koji se javljaju
u vezi sa primenom Zakona o
ozakonjenju. Zakon je donet
krajem 2015. godine, a rok za
ozakonjenje objekata je novem-
bar ove godine. Na ovom sa-
stanku su, osim na~elnika, bili i
predstavnici 16 lokalnih samo-
uprava iz spomenutih okruga.

Jovanka Atanackovi} je izja-
vila je kako Vlada namerava da
Zakon o ozakonjenju bude po-
slednji, koji }e ure|ivati ovu
oblast i da bi njime kona~no tre-
balo da se uvede red u izgradnju
objekata. Ona je ponovila i da }e
svi objekti koji su sagra|eni do
po~etka primene zakona mo}i
da u|u u postupak ozakonjenja.
Nelegalne gra|evine koje su iz-
gra|ene u me|uvremenu, ne}e
mo}i da se legalizuju. Ministar-
stvo }e, kako je rekla, komunici-

rati sa svih 28 okruga u Srbiji po-
sredstvom na~elnika okruga. 

Na~elnik Brani~evskog uprav-
nog okruga Aleksandar \oki}
ka`e da je zakon o kome se razgo-
varalo jedan od najzna~ajnijih
koji se u ovom trenutku sprovo-
de. On je dodao i da Brani~evski,

Borski i Zaje~arski okrug ti{te isti
problemi, a kao jedan od njih na-
veo je i saobra}ajnu infrastruktu-
ru. \oki} je istakao da ovakvi sa-
stanci pokazuju da relacija Vlada,
Okrug i lokalna samouprava
funkcioni{e kako treba.

Me|utim, upravo iz po`are-

va~ke Gradske uprave, pre neko-
liko meseci otkrili su za lokalni
radio Boom 93 sa kolikim se pro-
blemom suo~avaju prilikom po-
pisa objekata, budu}i da je  sate-
litski snimak zna~ajno kasnio.
Atanackovi} ka`e da je snimak
dostupan na sajtu Republi~kog
geodetskog zavoda i da je pla}en
oko milion evra. Snimak je naba-
vljen preko Svetske banke, da bi
se nelegalni objekti lako na{li na
terenu. Pomo}nica ministarke
Zorane Mihajlovi} napominje da
je Zakon mogao da se primenju-
je i pre objavljivanja snimka. U
Gradskoj upravi ka`u da se bez
snimka, na popisivanje moralo
i}i fizi~ki od objekta do objekta,
{to je drasti~no usporavalo i ote-
`avalo zadatak. U me|uvreme-
nu je moglo da se re{ava o onim
objektima koji su i po starim za-
konima bili u procesu legalizaci-
je i koji su ve} u evidenciji.

Z. V.

Odr`an sastanak posve}en 
legalizaciji gra|evina

Novembar rok 
za ozakonjenje 

Dosad izdata 232 re{enja u Po`arevcu
Objekti koje nije mogu}e legalizovati bi}e sru{eni. Me|utim i tu ima problema s
obzirom na to da se retko ko javlja na javne nabavke za obavljanje ovog posla. Ina-
~e, podaci o broju ozakonjenih objekata nalaze se i na portalu grada Po`arevca. Do
sada su izdata 232 re{enja o ozakonjenju. Na pitanje koliko je realan rok da se po-
pis zavr{i do novembra, Atanackovi} odgovara da svako ima odgovornost da ura-
di svoj deo posla ali i da rok ne}e biti produ`avan.

Odobren prinudni 
otkup akcija „Bambija“
Po`arevac - Vanredna Skup{tina akcionara poznate po`areva~ke firme
„Bambi“ odobrila je prinudni otkup akcija od strane ve}inskog vlasnika, in-
vesticionog fonda Mid Europa. Manjinski akcionari, koji poseduju 4,5 odsto
od ukupnog broja akcija, bi}e ispla}eni po ceni od 65.598 dinara po akciji, {to
je procenjena vrednost ove hartije. Podsetimo, Mid Europa je pro{le godine
postala ve}inski vlasnik Bambija nakon sprovedene ponude za preuzimanje
po ceni od 58.618 dinara. Z. V.
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Gradona~elnik iskazao zahvalnost gra|anima, saradnicima, donatorima, gostima i u~esnicima „Ljubi~evskih konji~kih igara“ 

Finansijski izve{taj do sredine oktobra 
Po`arevac - Gradona~elnik Po-
`arevca i predsednik Organiza-
cionog odbora „Ljubi~evskih
konji~kih igara“, Bane Spaso-
vi}, odr`ao je konferenciju za
novinare, na kojoj se zahvalio
svima koji su dali svoj doprinos
u pripremi i realizaciji ove ma-
nifestacije, 53. po redu. 

- Zahvaljujem se gra|anima
na strpljenju i razumevanju za
vreme odr`avanja manifestaci-

je, kao i donatorima i sponzori-
ma koji su pomogli ne samo u
novcu, ve} i u robi i uslugama,
istakao je Spasovi}.  - Finansij-
ski izve{taj bi}e zavr{en do sre-
dine oktobra, jer jo{ uvek sti`u
uplate donatora. Do sada nji-
hova pomo} iznosi oko osam
miliona, a pro{le godine bila je
pet milina dinara. Neki od njih
za uzvrat su tra`ili reklamni
prostor u gradu ili na hipodro-
mu, a bilo je i onih koji niti su
{ta tra`ili, niti su hteli da im se
spominje ime firme. „Koliko je

dato iz bud`eta jo{ se ne zna,
bi}e poznato do 15. oktobra.
Tu }e se ura~unati i suma koju
smo u{tedeli otkazivanjem kar-
nevala, a to je oko 3,5 miliona
dinara.

Gradona~elnik se zahvalio i
direktorki Turisti~ke organiza-
cije, Jeleni Vukezi} i njenim sa-
radnicima, jer su oni podneli
najte`i deo organizacije. Zaslu-
`ni za odli~no organizovane

LjKI su i Svetlana Milutinovi},
zadu`ena za dizajn ukrasa u
gradu i na hipodromu i ergeli,
kao i voditelji programa. 

- Zasluge ima i direktor
„Ljubi~eva“, koji nas je istrpeo
dok smo ure|ivali ergelu, u ko-
joj je zavr{ena trim staza za po-
setioce, a u planu su i gradnja
lavirinta i postavljanje de~jeg
mobilijara, kao i dalje ure|enje
hipodromu, koji se decenijama
nije sre|ivao, rekao je Spasovi}.
Izuzetan uspeh postigao je i no-
voosnovani Simfonijski orke-

star „Gvardija“, koji je ve} ugo-
vorio neka gostovanja, od kojih
}e prvo biti u Sinagogi u No-
vom Sadu. 

- Prilikom slede}eg rebalan-
sa bud`eta odvoji}emo sredstva
za funkcionisanje ovog orkestra,
koji je za kratko vreme uve`bao
repertoar i njime odu{evio pu-
bliku, rekao je Spasovi}, poseb-
no istakav{i doprinos Teodore
Dimitrijevi}, umetni~kog ruko-

vodioca orkestra, koja je i inici-
jator njegovog osnivanja.

- Naredne LjKI planira}emo

godinu dana i ve} po~etkom
slede}e godine zna}emo ko
u~estvuje na trkama, ko u pra-

te}em programu, ko u muzi~-
kom i koliki je fond za nagrade,
rekao je Spasovi}. - Neki od na-
{ih gostiju zvali su me posle od-
laska iz Po`arevca da bi izneli
pohvale na ra~un organizacije.
Neki od ambasadora, kao {to
su ambasadori Izraela, Al`ira i
Indonezije, pokazali su ̀ elju za
na{om poslovnom saradnjom,
pa }emo sa njima pregovarati i
u tom pravcu. M. Veljkovi}

Izuzetna pose}enost
Gradona~elnik Spasovi} naglasio je da je poseta tokom LJKI bila izuzetna, kako na
otvaranju i koncertu Bijelog dugmeta, tako i na sportskom delu igara. Na defileu
bilo je desetak hiljada ljudi, dok je koncert „dugmi}a“ pratilo preko 20.000 pose-
tilaca. „Tribine  hipodroma tokom sportskog dela bile su prepune gledalaca, zbog
toga ve} razmi{ljamo na njihovo pro{irenje i izgradnju novih tribina“, poru~io je
gradona~elnik.

Po`arevac - Grad Po`arevac bio
je jedan od doma}ina projekta
„Dani Srpske u Srbiji“ koji je
pokrenut 2013. godine sa ide-
jom da se Srbiji i njenim gra|a-
nima, na uvek nov i jedinstven
na~in, predstavi Republika
Srpska i njeni potencijali radi
podsticanja unapre|enja ra-
znovrsnih oblika saradnje.

Po`areva~ka Biblioteka „Ilija
M. Petrovi}“ dobila je na poklon
500 knjiga sa 21 naslovom iz
oblasti politike, knjì evnosti, na-
uke, sporta i gra|evinarstva. Do-

naciju je uru~io direktor pred-
stavni{tva Republike Srpske,
Mla|en Cicovic. On je rekao da
je Po`arevac jedan od 15 grado-
va koji je uklju~en u ovaj pro-
gram ~iji je cilj ja~anje saradnje
izme|u Srbije i Republika Srp-
ske, te o~uvanje tradicije, jezika i
pisma. Na ovom vrednom po-
klonu darodavcima su se iskreno
zahvalili direktorka Biblioteke
Beba Stankovi} i gradona~elnik
Po`arevca Bane Spasovi}. Du{ko
M. Petrovi} govorio je stihove
svoje pesme „Na Drini granica“.

- Ovom manifestacijom
predstavljamo i kulturu i umet-
nost, na{u nauku i prosvetu.
Glavni cilj je da damo doprinos
podsticanju saradnje Republi-
ke Srpske i Srbije, naglasio je
Mla|en Cicovi}, direktor Pred-
stavni{tva.

Cicovi} je izrazio o~ekivanje
da se kontakt Po`arevca i Ba-
njaluke ne}e zaustaviti na ovo-
me i da }e Predstavni{tvo pro-
movisati Po`arevac u Republici
Srpskoj kako bi se uspostavila
ekonomska saradnja, a potom

i zajedni~ki rad na o~uvanju
obele`ja srpstva (kultura, nau-
ka, vera, jezika, pisma).

- Ovo je samo po~etak lepe,
bogate i raznovrsne saradnje na-
{eg grada i Republike Srpske i
Banja Luke“, dodao je gradona-
~elnik Po`arevca Bane Spasovi}.

U hotelu „Feniks“ odr`an je
i privredni forum „Mogu}nosti
i na~in saradnje Podru~ne pri-
vredne komore Banjaluka i Re-
gionalne privredne komore
Po`arevac“. U radu Foruma
u~estvovali su i privrednici iz
RS, predvo|eni predsednikom
Komore Goranom Ra~i}em.

Potpredsednica komore u
Po`arevcu, Milica Mitkovi}
podsetila je privrednike iz Ba-
njaluke na privredne subjekte
koji rade jo{ iz vremena zajed-
ni~ke dr`ave, ali i danas imaju
zapa`eno mesto na tr`i{tu Srp-
ske, a predstavila je i nove koji
tek treba da osvoje pomenuto
tr`i{te. Forum je organizovala
RPK Po`arevac, a privrednici
su razgovarali o uspostavljanju
saradnje, ali i podizanju posto-
je}e na vi{i nivo. U okviru ovog
segmenta manifestacije „Dani
Srpske u Srbiji“ u po`areva~-
kom Centru za kulturu odr`a-
na je predstava posve}ena srp-
skom pesniku i diplomati Jova-
nu Du~i}u. Predstavu su izveli
glumci Narodnog pozori{ta u
Beogradu i Narodnog pozori-
{ta Republike Srpske. Z. V.

Po`arevac - Poljoprivredna sa-
vetodavna i stru~na slu`ba iz Po-
`arevca organizovala je tradicio-
nalni „Dan polja hibrida kuku-
ruza“. U demo-ogledu prezento-
van je 61 hibrid iz deset selekcio-
narskih ku}a: „Institut za ratar-
stvo i povrtarstvo“ Novi Sad
(14), „Institut za kukuruz“ Ze-
mun polje (11), „Agronet BC hi-
bridi“ Sombor (4), „Institut po-
ljoprivrede“ Osijek(4) , „Superi-
or“ (3) Velika Plana, „Lima-
grain“ Novi Sad (3), „Agris“ Go-
lubinci (4), „DKC hibridi“ Novi
Sad (3), „Raiffeisen agro“ Beo-
grad (12) i „Euralis“ Novi Sad
(3). Hibridi su razli~itih grupa
zrenja od FAO 300 do FAO 700.
Dan polja je odr`an na parceli
„Zvezda“ Kazneno popravnog
zavoda „Po`arevac“ u Zabeli.
Cilj postavljanja ogleda je upo-
znavanje sa karakteristikama
svakog hibrida, kako bi oni naj-
prinosniji bili uvedeni na parce-
le na teritoriji Brani~evskog

okruga. Rezultati demo-ogleda
bi}e prezentovani u biltenu, ko-
ji }e biti dostavljen proizvo|a~i-
ma na ku}nu adresu, ali bi}e do-
stupni i u PSSS Po`arevac.

- Za dobre prinose, pored ge-
netske predispozicije, veoma je
va`na tehnologija gajenja koja se
primenjuje na parcelama, kazao
je Aleksandar Stojanovi}, direk-
tor PSSS Po`arevac.

Predsednik Skup{tine grada
Po`arevca Bojan Ili} izrazio je
zadovoljstvo prisutnim brojem
poljoprivrednih proizvo|a~a i
predstavnika selekcionarskih
ku}a i pohvalio organizaciju
PSSS i dodao da }e grad uvek
stati iza ovakvih ogleda i prime-
ra dobre prakse. Mnogobrojni
poljoprivredni proizvo|a~i su
direktno na terenu imali priliku
da vide ono {to nude selekcione
ku}e, ali i da dobiju konkretne
odgovore od poljoprivrednih
stru~njaka i predstavnika selek-
cionera. Z. V.

Po`arevac bio jedan od doma}ina projekta „Dani Srpske u Srbiji“ 

Vredna donacija i privredni forum
U organizaciji Poljoprivredne savetodavne i stru~ne slu`be 

Dan polja hibrida
kukuruza

Naredne igre planira}emo godinu
dana i ve} po~etkom 2017.
zna}emo ko u~estvuje na trkama,
ko u prate}em programu, ko u
muzi~kom i koliki je fond za
nagrade, rekao je Spasovi}

Gradona~elnik Bane Spasovi} na konferenciji za novinare
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D a je jo{ uvek narodnih
pesnika i guslara.
odavno bi se

odasvuda orilo „mili Bo`e,
~uda velikoga, kad se {}a{e
Vlada da zaseda, da zaseda na
~udnijem mestima,
du{manima muku da zadaje,
a na radost sirotinje raje“. 

Operacija konji~ki skok
vlade je po~ela jo{ u dubinama
platoa Kolubarskog basena,
na daskama {to nam ̀ ivot
zna~e, na platou usred crnog
zlata. Neki su se krstili, drugi
divili, a ostali bili zbunjeni.
Razumljivo je da su se krstili
oni {to su nekr{teni, a da su se
divili oni {to vole divove
junake. Zbunjene ko {i{a.
Taman su se kladionice
namera~ile da stave velike
kvote na slede}e mesto
vladinog zasedanja u
rudnicima Resavice,

obroncima Suve planine ili
zaravni Ravne gore, kad
odjednom, iznebuha, ode
vlada u Makedoniju, pa br`e
bolje u Banjaluku i Ma|arsku.
Verovatno ni nekr{teni, a ni
divitelji nisu mogli da
ukapiraju u ~emu je tu trik, ali
ba{ u tome i jeste {tos. 

Na {ta bi li~ilo da svaka
{u{a mo`e da shvati {ta to
premijer ho}e, ili ne daj Bo`e
{ta planira. Jo{ bi gore bilo da
neko potrefi slede}i potez
na{eg vo|e. Onda bi to zna~ilo
da je predvidiv, pa bi to mogli
da iskoriste doma}i izdajnici,
strani pla}enici i oni koji sve
to finansiraju. Ovako, ~ude se
i na{i i njihovi, a kladionice se
batali{e }orava posla
odre|ivanja kvota za slede}u
lokaciju zasedanja vlade.
Propao im {tos jer je sigurno
da }e biti veliko iznena|enje, a
nije interesantno kada je
iznena|enje sasvim sigurno.
Zna~i nije vi{e nikakvo
iznena|enje. 

Lucidnost velikih umova
se ogleda u tome da niko
ovozemaljski nema {anse da
ih ukapira, a jo{ manje provali
slede}u caku. Neki

pametnjakovi}i se trtili da
znaju kako }e se zasigurno
slede}a sednica vlade desiti u
Air Srbija na 10.000 metara
iznad sne`nih vrhova
Kilimand`ara, ili u teretnom
vozu sa furgon restoranom na
pruzi za Lajkovac, kad ih
predsednik zavrnu i najavi
ponovo sednicu u Ma|arskoj.
E, to ponavljanje poteza je bio
najve}i zez. Najmanje se
o~ekivalo da se trik sednica
odigra tamo gde je ve} bila.
Svi bi ne{to novo, fascinantno
i zapanjuju}e, kad ono prc.
Opet Ma|arska. Finta je u
tome {to }e i dnevni red biti
skoro isti. ^ak je mogu}e da
}e i odluke biti iste, jer na{
narod ka`e „dvaput je
dvaput“, za svaki slu~aj. Sve u
svemu, nek crknu du{mani,
ali divljenja vredna
nepredvidljivost. 

Taman {to su neki
pomislili da bi se
predislocirane sednice mogle
narodu i dosaditi, makar bile i
u hladnja~i PKB-a, kad ono
{ta? Kancelariju izme{ta
predsednik u Ni{ bato.
Nedelju dana Ni{, pa posle
verovatno Pirot, Babu{nica,
Zaklopa~a i tako redom po
celoj Srbiji. Al su tamo
nadrljali. Ima da rade nedelju
dana i danju i no}u. Nema
izlaska, nema kafice, nema

igrice na ra~unaru i masan
burek. Samo rmba~enje, pa
ko pre`ivi. Ima da se narade
za slede}ih 10 godina. Prpa
bato. Mora da neki ve}
treniraju rad u tre}oj smeni,
tek da nabiju malo kondicije.
Zar|alo je to u svim lagerima
i bregastim osovinama. To
treba videti. Po hodnicima
tr~e na~elnici i {efovi.
Razmenjuju papire i
dokumente. Hodnici blistaju.
Referentima daju ve{ta~ko
disanje i masa`u atrofiranih
mi{i}a. Pred zgradom de`ura
hina pomo} sa ure|ajima za
reanimaciju. 

Mo`da nekom nije jasno
za{to ba{ Ni{? Istorija nam je
uvek bila slaba strana. Pa
tamo je zasedala vlada i kada
je Nikola Pa{i} dobio telegram
objave rata od Austrougarske.
Kad je kriza, onda svi za Ni{.
Centar Srbije je pravo mesto
da se da se krene sa centra, pa
posle preko krila i u pozadinu.
Istina, godina ima samo 50
nedelja, a Srbija 150 op{tina,
pa }e neke orkan i da
mimoi|e, ali polako. Doaka}e
i njima premijer ve} nekako,
dok se Vlasi ne sete.

Slavomir Lazarevi}

(PRE) MI[LJENJE

Na {ta bi li~ilo da svaka {u{a mo`e
da shvati {ta to premijer ho}e, ili ne
daj Bo`e {ta planira. Jo{ bi gore bilo
da neko potrefi slede}i potez na{eg
vo|e. Onda bi to zna~ilo da je
predvidiv, pa bi to mogli da iskoriste
doma}i izdajnici

Gostuju}a Vlada 
Budu}i in`enjeri, ekonomisti, pravnici, informati~ari i hemi~ari na praks

Dobar spoj teorije i 
U vreme kada sve vi{e studenata razmi{lja o odlasku iz zemlje, davanjem {anse mla

Kostolac - Mogu}nost da steknu
iskustvo u „Elektroprivredi Srbi-
je“ i provere znanje iz ud`benika
dobili su budu}i stru~njaci, pi{e
EPS Energija. To je konkretan
korak da najbolji i najkvalitetniji
studenti ostanu u Srbiji. Praksu u
„Elektroprivredi Srbije“ ove go-
dine ima}e 99 studenata sa Uni-
verziteta u Beogradu. Budu}i in-
`enjeri, ekonomisti, pravnici, in-
formati~ari i hemi~ari dobili su
{ansu da steknu prva radna isku-
stva u elektranama, na kopovi-
ma, tehni~kim centrima, upravi
najve}eg energetskog sistema u
Srbiji. U vreme kada sve vi{e stu-
denata razmi{lja o odlasku iz ze-
mlje, davanjem {anse mladima,
EPS ula`e u budu}nost Srbije. 

- Praksa u „Elektroprivredi
Srbije“, najve}em preduze}u u
Srbiji sa velikim brojem stru~nja-
ka u razli~itim oblastima, prilika
je za studente da na najbolji na-
~in primene i unaprede znanje.
Saradnja sa fakultetima je kon-
kretan korak da najbolji i najkva-
litetniji studenti ostanu u Srbiji i
postanu budu}i oslonac kompa-
nije koja pokre}e privredu ze-
mlje, rekli su u EPS-u.

Studenti koji su zapo~eli prak-
su pod budnim okom EPS-ovih
stru~njaka ka`u da su zadovoljni
{to mogu da vide kako u realno-
sti izgleda posao kojim }e se ba-
viti i da su nau~ili mnogo vi{e ne-
go {to su o~ekivali.

- Generalno znam kakav je po-
sao rudarskog in`enjera, a sada
sam mogla to da vidim i osetim.
Posao je izazovan i dinami~an,
naporan i obavlja se u slo`enim
okolnostima,  ka`e Jovana Popo-
vi}, student tre}e godine Rudar-
sko-geolo{kog fakulteta, koja je na
praksi bila na kopu „Drmno“.

- Tokom prakse pro{li smo
kroz sve ono {to smo radili na fa-
kultetu i sada mi je sve mnogo ja-

snije. Ono {to prime}ujem jeste
da na kopu radi malo `ena. Svi
mi ka`u da je to mu{ki posao, ali
izabrala sam taj poziv i mislim da
}u se uspe{no nositi sa svim oba-
vezama. 

Na kopu su studenti Rudar-
sko-geolo{kog fakulteta imali pri-
like da vide sve faze proizvodnog
procesa, od pripreme, preko orga-
nizacije, do neposredne realizaci-
je. Vuk Lazi}, student tre}e godi-
ne Rudarsko-geolo{kog fakulteta,
ka`e da je sada prvi put osetio ko-
liko je te{ko raditi na kopu.

- Kao u~enik srednje tehni~ke
{kole, bio sam na kopu „Drm-
no“, ali sada sam na praksi imao
priliku da se detaljno upoznam

sa kompletnim proizvodnim
procesom i rudarskom mehani-
zacijom. Ono {to prime}ujem je
da se na kopu mnogo radi, da je
posao odgovoran i te`ak, rekao je
Vuk. Jelena Petrovi}, student ~e-
tvrte godine Rudarsko-geolo-
{kog fakulteta, rekla je da je na
nju najja~i utisak ostavila osnov-
na rudarska mehanizacija.

- Prosto sam impresionirana
bagerima, odlaga~ima i drugom
rudarskom opremom i mehaniza-
cijom. Posle prakse poziv in`enjera
mi se jo{ vi{e svi|a, rekla je Jelena.

U Rudarskom basenu „Kolu-
bara“ stru~nu praksu tokom ju-
la, avgusta, oktobra i novembra
ima}e ukupno 26 studenata. Po-

zitivne utiske o praksi zavr{enoj
u komercijalnom sektoru RB
„Kolubara“ iznela je Nina Janko-
vi}, studentkinja ~etvrte godine
Ekonomskog fakulteta.

- Veoma sam zadovoljna.
O~ekivala sam da }u ne{to nau-
~iti, ali ovako i ovoliko ne. Radila
sam izve{taje za EPS, analitiku
prodaje, poslove u vezi sa vele-
prodajom... Tovarne listove sam
ranije vi|ala u ud`benicima, a sa-
da su mi dolazili pod ruku. Mo-
ram da istaknem i da su kolege
stru~ne i predusretljive, rekla je
Nina. Da je RB „Kolubara“ veo-
ma pogodna za praksu ekonomi-
sta, ocenila je na osnovu vi{ego-
di{njeg mentorskog iskustva Zo-
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i~evo

si u EPS-u

prakse
adima, EPS ula`e u budu}nost Srbije

rica Vasiljevi}, pomo}nik {efa za
pogonsko knjigovodstvo.

- RB „Kolubara“ ima proiz-
vodnju, magacine, usluge, investi-
cije, rekultivaciju i studenti mogu
da nau~e sve o osnovnim sred-
stvima, zalihama, kupcima, doba-
vlja~ima, prodaji, nabavci. Sve o
~emu se na fakultetu iz ovih obla-
sti u~i ima svoju konkretnu pri-
menu u „Kolubari“, istakla je Va-
siljevi}eva.

Lazar Jovanovi}, master stu-
dent Rudarsko-geolo{kog fakul-
teta, koji je stru~nu praksu imao
na kolubarskim kopovima, ka-
zao je da ga je pozitivno iznena-
dila predusretljivost na koju je u
„Kolubari“ nai{ao i dodao da je
na po~etku kopovski `argon bio
mali problem, jer se razlikuje od
fakultetske terminologije.  

- Mentori ne samo da su nas
upu}ivali u struku ve} su nam go-
vorili i o me|uljudskim odnosi-
ma, koji su u ovako zahtevnom
radnom okru`enju veoma va`ni.
Znao sam da je „Kolubara“ gigant,
ali kada se sistem sagleda iznutra,
~ovek ostane fasciniran, rekao je
Lazar. EPS je mladim stru~njaci-
ma `eljnim da steknu iskustvo
otvorio i vrata TE „Nikola Tesla“. 

- Svaki student koji se prijavi
na praksu, sa EPS-om potpisuje
ugovor o obavljanju stru~ne
prakse, kojim se precizira period
u kom }e ona biti realizovana.
Pre nego {to krenu sa upoznava-
njem organizacionih delova ter-
moelektrane, pola`u ispit iz obla-
sti bezbednosti i za{tite na radu.
Tokom boravka u pogonu i
prakse, obavezni su da vode od-
govaraju}i dnevnik o radovima.
Po njenom zavr{etku dobijaju
potvrdu o zavr{etku stru~ne
prakse, ka`e Sa{a \or|evi}, in`e-

njer instruktor Slu`be za obuku
kadrova u ogranku TENT. 

Iskustva sa prakse preneo je
Darko Veselinovi}, student prve
godine masters studija na Ma-
{inskom fakultetu u Beogradu,
smer termoenergetika.

- Drugi put sam na praksi u
TENT-u. Trenutno se nalazim na
turbinskom postrojenju blokova
TENT A1 i A2. Potrebno je dosta
vremena da se upozna sa funkcio-
nisanjem ovako slo`enog sistema
kao {to je termoelektrana, ali sam
zadovoljan {to se in`enjeri iz
TENT-a zaista trude da nam daju
sve potrebne informacije, rekao je
Darko.

- Ovo je jedno odli~no isku-
stvo jer sve ono {to smo teorijski
u~ili na fakultetu, sada vidimo u
praksi, rekao je Filip Li{anin sa
Ma{inskog fakultetu u Beogradu. 

U termosektoru ogranka „TE-
KO Kostolac“ praksu }e imati {e-
storo studenata. Katarina Luk{i},
student ~etvrte godine fizi~ke he-
mije na Prirodno-matemati~kom
fakultetu u Beogradu, praksu
provodi u HPV pogonskoj labo-
ratoriji TE „Kostolac B“. 

- Ovo je moj prvi kontakt sa
EPS-om, prvi put sam u elektrani
i pozitivni su utisci. Kolektiv u la-
boratoriji je sjajan, organizacija je
odli~na i imam punu slobodu da
nau~im dosta stvari iz svoje budu-

}e profesije. Sve kolege ̀ ele da mi
pomognu i objasne sve {to me
profesionalno interesuje, rekla je
Katarina.

Pozitivna iskustva na praksi u
TE „Kostolac B“ stekao je i Milan
^i~i}, student ~etvrte godine Fa-
kulteta tehni~kih nauka.

- Pre dolaska sam imao neko vi-
|enje elektrane na osnovu onoga
{to sam u teoriji ~uo i nau~io. Sada
smo videli koliko je elektrana slo-
`en sistem, koliko je taj tehnolo{ki
proces zahtevan, koliko su regula-
cija i upravljanje takvim objektom
kompleksni, rekao je Milan.

Veli~ina termoelektrane fasci-
nirala je Nemanju Lazi}a, stu-
denta ~etvrte godine FTN u No-
vom Sadu, na smeru elektri~ne
ma{ine i energetska elektronika. 

- Na fakultetu smo mogli da
steknemo samo neka teorijska
znanja, a sada se prvi put susre-
}emo sa prakti~nim stvarima,
koje }e biti na{a profesija, rekao
je Nemanja. Z. V.

U okviru turisti~ke ponude, op{tina Golubac dobi}e i sportsko-rekreativni centar

Akva park na obali Dunava
Golubac - U okviru turisti~ke po-
nude u narednom periodu op{ti-
na Golubac dobi}e i sportsko-re-
kreativni centar na obali Dunava
dok }e najve}a atrakcija u tom
kompleksu biti  Akva park za ko-
ji postoje projekti. Kako su nam
rekli u ovoj podunavskoj op{tini,
u toku je priprema dokumenta-
cije za sportsko-rekreativni cen-
tar na obali Dunava, a nakon to-
ga o~ekuju i razgovore sa zainte-
resovanim investitorima. Kom-
pleks na kome }e se prostirati
sportsko-rekreativni centar je na
oko 1,1 hektar i to je na prostoru
gde se ve} nalaze tereni za mali
fudbal, rukomet i odbojku na pe-

sku, koji bi trebalo da budu ob-
novljeni i modernizovani, a bi}e
sagra|ena i dva teniska terena, sa
zasebnim ulazima.

U kompleksu akva parka bi}e
veliki bazen, koji }e u zimskom
periodu mo}i da bude pokriven
balon halom i dva manja bazena,
sa malim toboganima, slapovi-
ma, vodenim pe~urkama i rekvi-
zitima za decu.

U lokalnoj samoupravi su raz-
mi{ljali da sami ulo`e sredstva u
izgradnju, ali to je kako ka`u ne-
mogu}e zbog velikih finansijskih
sredstava koje ne mogu biti iz-
dvojena iz bud`eta i o~ekuju da
}e projekat biti vrlo interesantan

ulaga~ima zbog najatraktivnije
lokacije na ovom delu Dunavu.
Kako ka`u, ve} su se javljali inve-
stitori koji `ele da grade teniske
terene, bazen, a sada su ovim
projektom objedinili sve to i bi}e
to jedan kompleks za koji su lani
raspisali konkurs za izradu idej-
nog re{enja, ali im se niko nije ja-
vio.

- Zbog toga smo odlu~ili da
posao poverimo aran|elova~-
kom Arhiplanu, sa kojima godi-
nama imamo odli~nu saradnju i
koji su nam radili mnogobrojne
urbanisti~ke dokumente. Oni su
izradili idejno re{enje i urbani-
sti~ko re{enje, uz na{e sugestije,

ka`u u op{tinskoj upravi. Urba-
nisti~ko re{enje bilo je na javnom
uvidu, kako bi se gra|ani Golup-
ca upoznali sa planovima i dali
svoje mi{ljenja i ideje za jo{ bolji
projekat. Sada je na redu izrada
urbanisti~kog projekta i detaljni-
ja razrada ove lokacije. U kom-
pleksu }e biti sme{ten i manji re-
storan, a posetiocima }e na ras-
polaganju biti i parking. Ina~e, u
toku je i obnova Goluba~ke tvr-
|ave koja bi trebalo da postane
turisti~ki brend ovog kraja i is-
to~ne Srbije. Realizacija projekta
bi}e zavr{ena do kraja 2017. go-
dine.

Lj. Nastasijevi}

[ansa za sve
Praksa studenata organizuje se na osno-
vu sporazuma o saradnji sa Univerzite-
tom u Beogradu koje je EPS pro{le godine
potpisao sa Elektrotehni~kim, Ma{in-
skim, Rudarsko-geolo{kim, Pravnim,
Ekonomskim i Matemati~kim fakulte-
tom. EPS je preko fakulteta pozvao stu-
dente da se prijave za ukupno 250 mesta.
Po{to je ostalo slobodnih mesta, omogu-
}ena je stru~na praksa i studentima dru-
gih fakulteta i visokih {kola strukovnih
studija, rekli su u Slu`bi za razvoj ljudskih
resursa EPS-a.

Obuka za p~elare u „Sonji Marinkovi}“
Po`arevac - Centar za kontinui-
rano obrazovanje odraslih Po-
ljoprivredne {kole sa domom
u~enika „Sonja Marinkovi}“ u
Po`arevcu, od 15. oktobra orga-
nizova}e obuku za p~elare. Teo-
rijski deo obuke izvodi}e se u

prostorijama {kole, a prakti~ni
na {kolskoj ekonomiji. Uslov za
poha|anje obuke, u grupama u
kojima }e biti do 12 polaznika,
jeste najmanje zavr{ena osnov-
na {kola. 

Cena obuke je 33.450 dinara,

koji se mogu platiti na ~etiri me-
se~ne rate. Prijavljivanje se oba-
vlja do 4. oktobra, a potpisivanje
ugovora sa polaznicima usledi-
}e dva dana kasnije, u periodu
od 8 do 17 sati. Obuku }e izvo-
diti doktor veterinarske medici-

ne, specijalista Sne`ana Milosa-
vljevi}, profesor stru~nih pred-
meta u {koli i diplomirani in`e-
njer saobra}aja Ljubi{a Veljko-
vi}, dugogodi{nji i nagra|ivani
p~elar, spoljni saradnik {kole.

M. V.

RADIONICA „KROZ IGRU DO ZDRAVLJA“

Po`arevac - Op{ta bolnica Po`arevac u
saradnji sa Pred{kolskom ustanovom  „Ljubica
Vrebalov“  na  de~ijem odeljenju od nedavno
realizuje radionicu „Kroz igru do zdravlja“.
- Ovom radionicom `elimo da pobolj{amo, a
samim tim ulep{amo boravak i bolni~ko le~enje
na{ih najmla|ih pacijenata. Ostvarena je jedna
veoma lepa ideja. Drago mi je da smo prvi u
Srbiji koji su do{li na ideju da se realizuje ovako
ne{to za na{e najmla|e pacijente“, je dr Danko
Nikoli} direktor Bolnice. Dru`enja sa
mali{anima po~ele su pro{le nedelje. Po
direktorovim re~ima, jedan vaspita~ iz vrti}a
„Bambi“ provodi ~etiri sata sa decom, kojoj
kroz igru, pri~u i animaciju ulep{ava dan. 
- Na de~ijem odeljenju postoji deo koji su
vaspita~i i medicinsko osoblje donekle uredili,
potrebno je jo{ opreme ali va`no nam je, da je
to krenulo i da odli~no funkcioni{e“, dodao je.
Na de~ijem odeljenju broj najmla|ih pacijenata
se menja iz dana u dan i kre}e se od 6 do 10
mali{ana. Z. V.

Obilje lepih prostora za provod u vodi

Upoznavanje sa tajnama energetike

U novoj igraonici
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Kostolac - Ispitivanja su pokazala da je
vrednost emisije azotnih oksida ni`u
od 200 miligrama po kubnom metru,
izve{tava EPS Energija. U termosekto-
ru ogranka „TE-KO Kostolac“ ve} ne-
koliko godina realizuju se tehnolo{ki
zahvati sa ciljem da se ostvari proiz-
vodnja elektri~ne energije uz zna~ajna
ekolo{ka pobolj{anja, isti~e za „EPS
Energiju“ Ivan Dimitrijevi}, direktor
TE „Kostolac B“.

U okviru rehabilitacije bloka B1
2014, realizovan je projekat ugradnje
novog sistema sagorevanja ugljenog
praha radi smanjenja emisije azotnih
jedinjenja ispod 200 miligrama po
kubnom metru. 

- Projektno re{enje je obuhvatalo
kori{}enje primarnih mera za smanje-
nje emisije azotnih oksida. To podrazu-
meva optimizaciju rada gorionika, vi-

{estepeno dovo|enje vazduha u kotao,
recirkulaciju hladnih dimnih gasova i
vi{estepeno dovo|enje goriva u kotao
uz mogu}nost postoje}e geometrije ka-
veza gorionika uglja, objasnio je Dimi-
trijevi}. - Ugra|eni su gorionici name-
njeni za nizak nivo azotnih oksida sa
korekcijom nagiba gorionika prema lo-
`i{nom levku od 15 stepeni, a jedan ni-
vo bridovih gorionika je ukinut u od-
nosu na stari dizajn. Re{enje je predvi-
|alo i ugradnju OFA otvora i mlaznica
na kotlu sa pripadaju}im kanalima va-
zduha u dva nivoa. U okviru ugovornih
aktivnosti u remontu 2014. godine
kompletno su zamenjeni kanal aero-
sme{e i gorionik uglja.

Nakon zavr{etka probnog rada i
optimizacije lo`enja novom opremom
na lo`nom ure|aju, obavljena su ga-
rancijska ispitivanja krajem 2015. go-

dine. Ispitivanja su pokazala vrednost
emisije azotnih oksida ni`u od 200 mi-
ligrama po kubnom metru. 

- Imaju}i u vidu neophodnost za
stabilan rad prilikom lo`enja kotla i
stabilne radne parametre pri emisiji
azotnih oksida od oko 200 miligrama
po kubnom metru, bilo je potrebno
ugraditi dodatna dva OFA2 kanala na
koti +48 metara, po jedan kanal s
prednje i zadnje strane. Ugradnja ova
dva OFA kanala, kao i korekcije o{te-
}enja na ugra|enoj opremi iz probnog
perioda zavr{ena je u remontu bloka
B1 u 2016. Godini, naglasio je Dimitri-
jevi}. Po zavr{etku ovogodi{njeg re-
monta, nakon stabilizacije rada bloka
na mre`i, podesi}e se parametri va-
zduha na novim OFA kanalima i pro-
veri}e se emisije azotnih oksida. 

Z. V.

Zavr{ena izgradnja 58 bunara za
predodvodnjavanje na Povr{inskom kopu „Drmno“

Iz podzemlja se
ispumpa 30 miliona
kubnih metara vode

Aktivnosti na realizaciji projekata
optere}ene su problemima sa eksproprijacijom
Kostolac - Predodvodnjavanje Povr-
{inskog kopa „Drmno“ prvi je predu-
slov za nesmetan rad osnovne rudar-
ske mehanizacije anga`ovane na otkri-
vanju i iskopavanju uglja, konstatuje
izvor EPS Energija. Na kopu „Drmno“
aktivno je 325 bunara za dubinsko pre-
dodvodnjavanje i godi{nje se iz kontu-
ra kopa, zajedno sa sistemima za povr-
{insko odvodnjavanje, ispumpa oko 30

miliona kubnih metara vode. Zato su
pitanje predodvodnjavanja i realizaci-
ja projekata u ovoj oblasti neprestano
u `i`i interesovanja u rudarskom sek-
toru ogranka „TE-KO Kostolac“.

- Tokom ove godine zavr{ena je iz-
gradnja 58 bunara za dubinsko predo-
dvodnjavanje koji rade u sklopu linija
bunara: LC-14, IB-2 i LB-5. Bunari na
linijama IB-2 i LB-5 izgra|eni su u za-
padnom delu ugljenog le`i{ta kopa
„Drmno“, gde je i najve}a zavodnjenost
terena, kako bi se poja~ali ukupni efek-

ti na obaranju nivoa podzemnih voda,
rekao je Ljubi{a Marinkovi}, pomo}nik
direktora za unapre|enje proizvodnje.
- U cilju postizanja jo{ ve}ih efekata na
planu obaranja nivoa podzemnih voda
iz zapadnog dela ugljenog le`i{ta kopa
„Drmno“, zapo~eli smo i pregovara~ki
postupak sa izdvojenim preduze}em
„Georad“ za izradu i opremanje na LC
11-prim liniji bunara. 

Sagovornik isti~e da su zavr{eni ge-
olo{ki istra`ni radovi na trasi budu}e
LC-15 linije bunara i u zavr{noj fazi su
aktivnosti na geolo{kim istra`nim ra-
dovima na trasi nove LC-16 linije bu-
nara. Aktivnosti na realizaciji projeka-
ta predodvodnjavanja kopa „Drmno“,
pored du`eg perioda realizacije javnih
nabavki vezanih za ovu vrstu poslova,
optere}ene su i problemima sa eks-
proprijacijom, {to dovodi i do ka{nje-
nja u realizaciji planiranih aktivnosti u
ovoj oblasti. Z. V.

NOVI ASFALT ZA RADENKU
Ku~evo - U nekoliko ku~eva~kih zaseoka asfaltirano je ukupno oko tri
kilometra lokalnih puteva a savremene saobra}ajnice sti`u i do atara
najzaba~enijeg sela u op{tini Ku~evo - Radenke. Nakon asfaltiranja deonice
puta Neresnica - Bukovska reka u du`ini od jednog kilometra, kampanja je
nastavljena u na teritoriji brdovite MZ Radenka. Asfaltiranje je izvr{eno u vi{e
zaseoka. Be{injone, na delu puta od stadiona, dobilo  je u dva kraka ukupno
1.075 metara novog asfalta (severoisto~ni  875 metara i jugozapadni 200
metara), u delu naselja Derezna, u zaseoku Paucanji 323 metra i u zaseoku
Petkonji 1. 500 metara. Investitor  je lokalna samouprava preko JP Direkcija
za izgradnju, a izvo|a~ je PZP Po`arevac. Z. V.

Kostolac - U centru Kostolca sve~ano
je otvoreno novo de~ije igrali{te koje je
ovom gradu energeti~ara poklonio
poznati brend Nivea, nema~ke kom-
panije Beiersdorf.

Prepoznaju}i va`nost akcije koju je
pokrenula Nivea lokalna vlast u Ko-
stolcu obezbedila je pripremu terena
za izgradnju igrali{ta dok je kompani-
ja Nivea donirala zna~ajna sredstva za
podlogu i rekvizite. De~je igrali{te u
Kostolcu je sedamnaesto, koje je Nivea
izgradila i darovala deci {irom Srbije.

- Danas je sve~ano otvaranje de~ijeg
igrali{ta koje su na{i partneri Nivea u
saradnji sa nema~kom kompanijom
Beiersdorf finansirali. Prvenstveno bih
se zahvalio gra|anima Kostolca koji su

preko aplikacije na Facebook stranici
glasali da Kostolac, kao jedna mala op-
{tina, u konkurenciji sa mnogo ve~im
gradovima osvoji dovoljan broj glaso-
va kako bi Nivea investirala u izgrad-
nju igrali{ta, rekao je predsednik Grad-
ske op{tine Kostolac Ivan Savi}. Pred-
sednik Gradske op{tine Kostolac je is-
takao da je zadatak lokalne samoupra-
ve bio je da obezbedi lokaciju i pripre-
mi teren za izgradnju igrali{ta, a sve
ostale zasluge pripadaju kompaniji Ni-
vea i njihovim saradnicima koji su da-
li ve}i deo donacije. Predsednik je izra-
zio zahvalnost direktoru JP „Direkcija
za izgradnju“ Po`arevac, Mitru Kara-
d`i}u koji je obezbedio partnere i do-
natore koji su pomogli op{tini da ispu-

ni odre|ene obaveze iz ugovora u pla-
niranim rokovima.

Preko aplikacije na Facebook stranici
kampanjom pod nazivom „Gde nam ra-
stu deca“ gra|ani iz svih delova na{e ze-
mlje imaju priliku da uti~u na odabir sle-
de}e lokacije gde }e biti podignuto novo
igrali{te. Nivea igrali{ta ispunjavaju naj-
vi{e srpske i evropske standarde SRPS
EN 1176 i SRPS EN 1177 o bezbednosti
de~jih igrali{ta, odnosno izbora sprava i
sigurnosne podloge na igrali{tu.

Predsednik Gradske op{tine Kosto-
lac Ivan Savi} je naveo da je cilj izgradnje
igrali{ta da deca i porodice provode kva-
litetno zajedni~ko vreme i tom prilikom
poru~io gra|anima da budu dru{tveno
odgovorni, da vode ra~una o igrali{tu
kako bi budu}e generacije dece imale
priliku da se na ovom terenu igraju.

- Zahvaljujem se gra|anima Kostol-
ca koji su glasali i svojim glasovima iz-
borili sedamnaesto po redu de~ije igra-
li{te bude u ovom gradu. Tako|e za-
hvaljujem predsedniku op{tine i svim
nadle`nim ustanovama koje su dopri-
nele da glas gra|ana dobije snagu i de-
~ije igrali{te osvane, rekla je Danijela
Grozdanovi}, direktorka marketinga u
kompaniji Nivea. Ona je dodala da je
sve zavr{eno u planiranim rokovima i
da su gra|ani svedoci da je ubrzo na-
kon objavljivanja da je Kostolac dobit-
nik igrali{ta, teren za igru i zavr{en.

Rekviziti su osmi{ljeni tako da pru-
`aju mogu}nost pravilnog motori~kog
razvoja dece i samim tim obezbe|uju
pravilan razvoj mi{i}a. Z. V.

U centru Kostolca sve~ano otvoreno novo de~ije igrali{te

Nivein 17. park za mali{ane u Srbiji

Za{tita `ivotne sredine u TE „Kostolac B“ se kontuinirano sprovodi nekoliko godina

I briga za 
`ivotnu
sredinu
i energija

Predodvodnjavanje kopa „Drmno“

Put vijuga i kroz brdovito Homolje
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Veliko Gradi{te - Protiv ~etiri
osobe iz Ra~e i Ni{a podnete su
krivi~ne prijave zbog te{kog
dela protiv op{te sigurnosti, iz-
vr{enog na Srebrnom jezeru,
kada su stradala dva de~aka iz
sela Trska kod Ra~e, Stefan
(14) i Nikola (13) Petrovi}. 

Osumnji~eni su direktor
{kole „Kara|or|e“ u Ra~i Zoran
Jovanovi} (63), {kolski trener
Marko Gli{i} (26) koji je u po-
menutoj {loli radio kao pomo}-
ni radnik i supru`nici Dragan
Stankovi} (64)  i Milinka Stan-
kovi} iz Ni{a, koji su iznajmlji-
vali pedaline na jezeru. Oni su
uhap{eni i po nalogu Osnovnog
tu`ila{tva u Velikom Gradi{tu i
bilo im je odre|eno zadr`avanje
od 48 sati.. Nakon isteka zadr-
`avanje  predati su nadle`nom
tu`ila{tvu radi saslu{anja, koje
}e doneti odluku o tome da li }e
protiv njih biti odre|en pritvor
ili ne. Za krivi~no delo za koje se
terete preti im kazna zatvora od
jedne do osam godina. 

Predsednik op{tine Veliko
Gradi{te, Dragan Mili}, rekao je
da su vlasnici pedalina bili upo-

znati sa op{tinskom odlukom
da maloletnicima mogu da ih
iznajme, jedino ako su u pratnji
odraslih, kao i da svi koji se na
njoj voze moraju da dobiju za-
{titni prsluk. Ipak, de~aci su pe-
dalinu iznajmili, iako s njima

nije bilo nikog od odraslih i nisu
dobili za{titne prsluke. 

Do nesre}e koja se u nedelju
popodne dogodila na Srebrnom
jezeru, kada su nastradala bra}a
Stean (14) i Nikola (13) Petrovi}
iz okoline Ra~e Kragujeva~ke,
do{lo je jer nisu imali za{titne pr-
sluke. Kako smo saznali iz istra-
ge, ~oveku koji im je iznajmio pe-
daline, rekli su da su punoletni.
Ova tragedija desila se kad su
bra}a, zajedno sa {kolskim dru-
govima, iznajmila pedalinu i kre-
nula da se voze po jezeru. U bli-
zini suprotne obale, Stefan je pao
sa pedaline, pa je Nikola sko~io
za njim, ali su obojica potonula
jer su bili nepliva~i, a nisu imali
za{titne prsluke. Njihova tela sus
kasnije iz vode izvukli ronioci. 

„Pedaline ne smeju da se iz-
najmljuju maloletniiicma, sem
uz dozvolu roditelja, staratelja ili
nastavnika. Oni su rekli da ima-
ju dozvolu nastavnika i da su
punoletni. O za{titnim prsluci-
ma vlasnik pedalina nije se izja-
{njavao“, saznajemo iz istrage.

Jo{ uvek se utvr|uje kako je
ta~no do{lo do tragedije, ali se
pretpostavlja da su se de~aci ju-
na~ili i izazivali jedni drugi ko
sme da sko~i. Tada je u vodu
sko~io jedan od bra}e Petrovi}
i, po{to je bio lo{ pliva~, poto-
nuo, pa je za njim sko~io i brat.
Po{to je i on nestao pod vo-
dom, tre}i de~ak je poku{ao da
ih spasi, ali uzalud. Po drugoj
varijanti jedna od bra}e je hteo
da pre|e sa jedne na drugu pe-
dolinu, ali se okliznuo i nestao
u vodi, da bi za njim sko~io u
vodu statiji brat.  Sa obale je za-
plivao i direktor {kole, Zoran
Jovanovi}, ai su oni bili daleko,
skoro do susedne obale, pa nije
uspeo da dopliva na vreme. U
pomo} nisu mogli da priteknu
spasioci, jer njih na ovoj pla`i
nema ve} godinama. Predsed-
nik op{tine Veliko Gradi{te,
Dragan Mili} ka`e da ga je ova
tragedija veoma potresla. 

- Jo{ uvek sam u {oku i po-
tresen sam, kao i svi gra|ani
na{e op{tine. Ja sam se pred-
sedniku op{tine Ra~a javio i iz-
javio sau~e{}e i ponudio svu
potrebnu pomo}, rekao je Mi-
li}. Na pitanje o spasiocima, on
je rekao da nisu anga`ovani, jer
su na obali istakli jasno upozo-
renje za nepliva~e. 

M. V.

Re{enje Apelacionog suda u Kragujevcu
povodom presude Vi{eg suda

Direktor ergele
izabran nezakonito?
Po`arevac - Apelacioni sud u
Kragujevcu doneo je re{enje po
`albi Katarine Mir~eti} iz Po`a-
revca, u kojem je navedeno da je
direktor javno preduze}a „Ljubi-
~evo“, Mirko Stojanovi}, na to
mesto imenovan nezakonito.
Katarina se Apelacionom sudu
obratila jer po`areva~ki Vi{i sud
u ovom imenovanju direktora
nije video ni{ta sporno, pa je nje-
nu `albu odbacio. Ona se `alila
na proceduru sprovedenu posle
javnog konkursa, raspisanog na
osnovu odluke Skup{tine grada
Po`arevca iz decembra 2014. go-
dine. Pored nje i Stojanovi}a, pri-
jave su podnela jo{ dva kandida-
ta, Vladan Jankovi} i Marija Mi-
lo{evi}, dok je prijava Nenada
Stojimirovi}a odba~ena kao ne-
potpuna. 

Odluku o izboru kandidata
donela je komisija u sastavu:
predsednik Aleksandar Jovano-
vi} i ~lanovi Veljko Albunovi},
@eljko Stojisavljevi} i Predrag
Mlakar. Na sednici ove komisi-
je, odr`anoj u februaru 2015. go-
dine, usvojena je rang lista kan-
didata, pa je Stojanovi} bio prvi
sa 20 bodova, Jankovi} drugi sa
14, a Katarina tre}a sa 9 bodova.
Za direktora „Ljubi~eva“ Stoja-
novi} je imenovan na sednici
Skup{tine grada odr`anoj 6.
marta 2015. godine, na mandat-
ni period od ~etiri godine. Kao
obrazlo`enje za njegovo imeno-

vanje, navedeno je da ovaj diplo-
mirani veterinar od 1997. godi-
ne ima samostalnu veterinarsku
ambulantu, da je licencirani ve-
terinar Konji~kog saveza Srbije,
da je ~lan Konji~kog dru{tva
„Knez Mihailo“, da je pasionira-
ni ljubitelj ̀ ivotinja... 

Vi{i sud u Po`arevcu u proce-
duri za njegovo imenovanje nije
video ni{ta sporno, pa je `albu
Katarine Mir~eti} odbacio i jo{
joj nalo`io da tu`enom plati
167.250 dinara na ime sudskih
tro{kova. Me|utim, Apelacioni
sud u Kragujevcu smatrao je da
je po`areva~ki sud propustio da
utvrdi kojim aktom su propisa-
na merila za imenovanje direk-
tora, kao i primenom kojih me-
rila je komisija utvrdila rezultate
kandidata na osnovu kojih je
sprovela bodovanje i rangiranje.
Zbog pogre{ne primene materi-
jalnog prava, ~injeni~no stanje
ostalo je nepotpuno utvr|eno,
pa prvostepeni sud mora da po-
novi ceo postupak. M. V.

Istraga nakon tragedije na Srebrnom jezeru, kada su se utopila dva de~aka 

Krivi~ne prijave zbog 
smrti bra}e Petrovi}

Za delo za koje se terete preti im kazna zatvora od jedne do osam godina 
Ova tragedija desila se kad su bra}a, zajedno sa drugovima, iznajmila pedolinu

i krenula da se voze po jezeru. Stefan je pao, pa je Nikola sko~io za njim, ali su
obojica potonula, jer su bili nepliva~i i nisu imali za{titne prsluke

Mili}: Vlasnici pedolina 
moraju da po{tuju propise
„Na vidnom mestu na obali stoji upozorenje da nepliva~i ne idu u vodu, i sma-
trali smo da je to dovoljno, {to ne zna~i da ubudu}e ne}emo anga`ovati spa-
sioce“, rekao je predsednik op{tine Dragan Mili}. On je naglasio da je op{tina
na ~ijem je ~elu svim iznajmljiva~ima pedolina dala jasna uputstva kako i ko-
me to mogu da rade.“Svim vlasnicima propisano je da pedoline ne smeju da
izdaju maloletnicima bez prisustva roditelje, staratelja ili nastavnika I da sva-
kom korisniku, bez obzira da li je punoletan ili ne, mora da da se izda spasila~-
ki prsluk, kako bi se predupredile eventualne, nesre}e“, obja{njava predsed-
nik op{tine Veliko Gradi{te.

Po`arevac - Javnim ~asom koji
je odr`an u O[ „Dositej Obra-
dovi}“, Crveni krst Po`arevac,
u saradnji da ustanovama od
zna~aja za bezbednost, obele`io
je Svetski dan prve pomo}i. U
skladu sa ovogodi{njim sloga-
nom obele`avanja Svetskog da-
na prve pomo}i „Na{i mali he-

roji - deca i mladi u prvoj po-
mo}i“, Crveni krst Po`arevac je
u O[  „Dositej Obradovi}“ odr-
`ao javni ~as iz prve pomo}i
u~enicima tre}eg razreda. 

Predava~i prve pomo}i i vo-
lonteri Crvenog krsta su deci pre-
neli osnovna znanja iz prve po-
mo}i, pokazali upotrebu trougle

marame i kroz radionice nau~ili
brojeve telefona i nazive hitnih
slu`bi. Kako je re~eno, za vi{e od
90 procenata spa{enih `ivota u
velikim nesre}ama zaslu`ni su
obi~ni ljudi koji su se zatekli na li-
cu mesta, umeli i `eleli da po-
mognu i poneli se kao pravi hero-
ji u kriti~nim trenucima. Znanje
prve pomo}i mo`e da osna ì sva-
koga od nas i da nas u~ini spo-
sobnim da nekome spasimo `i-
vot. Svako od nas mo`e biti u pri-
lici da mu zatreba prva pomo}, ali
svako od nas, tako|e, mo`e da
nau~i da pru ì prvu pomo}, ~ak i
na{i najmla|i sugra|ani, navodi
se u saop{tenju Crvenog krsta
Po`arevac. Z. V.

Beograd - U policijskoj akciji
pod nazivom Cunami uhap{e-
no je preko 100 lica zbog razno
raznih krivi~nih dela. Ova akci-
ja nije zaobi{la Po`arevac i Bra-
ni~evski okrug. 

Najpre su uhap{eni Dragan
M. (40) iz Velikog Gradi{ta, koji
radi u Osnovnoj {koli u Brani~e-
vu kao nastavnik engleskog jezika
i njegov sugra|anin Zoran O. (50)
zbog osnovane sumnji da su izvr-
{ili  krivi~no delo gajenje, posedo-
vanje i pu{tanje u promet opojnih
droga. Policija je prona{la u {umi
u blizini obale reke Peka zasade
indijske konoplje, kao i stabljike I
seme pomenute biljke. Pretresom
stanova osumnji~enih prona|ena
je izvesna koli~ina opojne droge
marihuane. U stanu Zorana O.

prona|eno je, oko kilogram i po
ove droge, dok je kod Dragana M.
prona|eno 10 grama. 

Protiv njih je Vi{e tu ìla{tvo u
Po`arevcu podnelo krivi~nu pri-
javu za pomenuto krivi~no delo
i pokrenulo istragu. U nastavku
akcije po`areva~ka policija je u
Po`arevcu li{ila slobode Po`are-
vljane  D. K. (33) i [. S. (25) zbog
istih krivi~nih dela. Kod D. K..

prona|eno je oko 800 grama ka-
nabisa, a kod [. S.. manje koli~i-
ne marihuane i ekstazija, kao i
30 grama zabranjene supstance
amfetamin.  Na predlog Vi{eg
tu`ila{tva sudija za prethodni
postupak Vi{eg suda u Po`arev-
cu, Zoranu O. , D. K. i [. S.. odre-
dio je pritvor do 30 dana, a Dra-
gan M. pu{ten je da se brani sa
slobode. M. V.

Policijska akcija „Cunami“ nije zaobi{la ni  Po`arevac

Uhap{eni dileri droge, 
me|u njima i nastavnik

Obele`en Svetski 
dan prve pomo}i

Za vi{e od 90
procenata spa{enih
`ivota u velikim
nesre}ama, zaslu`ni
su obi~ni ljudi koji
su se zatekli 
na licu mesta

Zbog pogre{ne
primene materijalnog
prava, ~injeni~no
stanje ostalo je
nepotpuno utvr|eno,
pa prvostepeni sud
mora da ponovi ceo
postupak

Mesto nesre}e na Srebrnom jezeru

Zaplenjeni narkotici

I najmla|i u~e kako da
pomognu ugro`enima

Mirko Stojanovi}, direktor JP „Ljubi~evo“
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Po`arevac - Projekcija filma „Dnevnik
ma{inovo|e“ za novinare i prikaziva-
~e odr`ana je u ponedeljak u bioskopu
„Roda cineplex“ na Banovom brdu,
gde su prisustvovali i predstavnici po-
`areva~kog Centra za kulturu, koji }e
ovaj film, ina~e srpskog kandidata za
Oskar, dva dana nakon premijere pri-
kazati u svom bioskopu. Premijera fil-

ma za gledaoce u Srbiji odr`ana je u
sredu, 14. septembra u Sava centru, a
ve} sutradan film je po~eo da se prika-
zuje i u bioskopima {irom Srbije. 

Nakon projekcije ovog filma odr`ana
je veoma pose}ena konferencija za novi-
nare na koju su u~estvovali protagonisti
filma na ~elu sa scenaristom i rediteljem
Milo{em Radovi}em, kao i producen-
tom Lazarom Ristovskim, koji je ujedno
maestralno odigrao glavnu ulogu - ma-
{inovo|e Ilije. Pored Ristovskog,  audi-
torijumu obratile su se i glumice Mirja-
na Karanavo}, Danica Ristovski i glum-
ci natur{~ici - \ur|ina Radi} i Pavle Si-
mi}, koji je imao ulogu malog Sime.

Srpski kandidat za Oskara za najbo-
lji strani film imao je svetsku premije-
ru na Filmskom festivalu u Moskvi, gde
je osvojio nagradu publike, da bi zatim
tokom leta bio prikazan na filmskim
manifestacijama {irom Srbije i regiona.

„Dnevnik ma{inovo|e“ otkriva taj-
nu jedne profesije o kojoj se nedovolj-
no zna u Srbiji. Svaki ma{inovo|a, to-
kom svoje profesionalne karijere, ne-
namerno ubije 20 do 30 ljudi. @rtve su
obi~no samoubice, nepa`ljivi, pijani,
ili samo odsutni ljudi. ̂ injenica da voz
ne mo`e da se zaustavi najmanje 700
metara po{to je ko~nica aktivirana,

osloba|a ma{inovo|e svake odgovor-
nosti. Nevinost za nebrojene ̀ rtve - ~i-
ni ma{inovo|e grupom ljudi sa poseb-
nim mentalnim i psiholo{kim profi-
lom. „Dnevnik ma{inovo|e“ je, kako
najavljuju distributeri, tragi~no - hu-
morna melodrama o nevinim ubica-
ma i njihovim ̀ ivotima.

Reditelj filma Milo{ Radovi} je na
novinarskoj projekciji rekao da su on
i Ristovski morali da snime taj film, jer
su deca iz ̀ elezni~arskih porodica.

- Ta tema je te{ka i vrlo nezgodna,
nepoznata je ljudima, a `ivot ma{ino-

vo|e ima tragi~nu notu. Nismo hteli
da napravimo tragi~an film, a nismo
hteli da napravimo ni komediju od to-
ga, rekao je Radovi} na konferenciji za
novinare i dodao da je jedini te`i po-
sao od ma{inovo|e  pravljenje filma o
poslu ma{inovo|e.

Glumac i producent Lazar Ristov-
ski ka`e da je svaki lik, pa i lik Ilije ko-
ga tuma~i veliki izazov, dodaju}i da
ovaj film ima du{u i da je uveren da }e
„Dnevnik ma{inovo|e“ vratiti publi-
ku u bioskope, za razliku od stranih
filmova koji, kako je rekao, imaju
agresivan ton.

Upitan kako }e se reklamirati u trci
za Oskara, Ristovski je rekao da se na-
daju pomo}i ministarstva, a glumica
Mirjana Karanovi}, o liku Jagode, ko-
ju igra u ovom filmu, rekla je: 

- U toj Jagodi je istorija. Po~ne{ da
`ivi{ svoj ̀ ivot, takav kakav jeste... „.

Kao producent, Lazar Ristovski je
istakao da je film snimljen za svega
450.000 evra i da kad ode na svetske
festivale i ka`e koliki je bud`et filma,
niko mu ne veruje.  

Organizator filmskog programa u
po`areva~kom CZK-u, Dragan Lazo-
vi} ka`e da }e Po`arevljani ovaj izuzet-
ni film mo}i da vide samo dva dana
nakon premijere u Sava centru i da je
to svojevrsno priznanje po`areva~-
kom Centru za kulturu, koji se svrstao
kao jedan od najuspe{nijih prikaziva-
~a filmova u Srbiji.

- Prikazivanje filmova u poslednjih
nekoliko godina u bioskopu CZK-a bi-
lo je potpuno prekinuta. Uspe{nom sa-
radnjom sa najpoznatijim distributer-
skim ku}ama u Srbiji pokrenuli smo
na{ bioskop i ljubitelji filma u Po`arev-
cu u velikom broju vratila se u na{u ku-
}u, gde mogu da u`ivaju u prikazivanju
najnovijih doma}ih i svetskih filmskih
hitova, istakao je Lazovi}.

M. Veljkovi}

Jo{ jedno priznanje po`areva~koj Biblioteci

Poziv za u~e{}e u
projektu inovatora
Po`arevac - Narodna biblioteka „Ilija
M. Petrovi}“ u Po`arevcu, prema mi-
{ljenju vrhunskih stru~njaka u oblasti
bibliotekarstva spada u sam vrh mati~-
nih knji`nica u Srbiji, izme|u ostalog i
zbog primene brojnih inovacija pa je u
toj oblasti dobila jo{ jedno priznanje. 

- Cilj je ja~anje kapaciteta biblioteka
kao mesta gde se ne prikupljaju samo
knjige, ve} se okupljaju gra|ani, poru-
~uju iz po`areva~ke biblioteke. Ina~e,
konkretno i veoma zna~ajno prizna-
nje predstavlja poziv po`areva~koj Bi-
blioteci da bude jedna od u~esnica ti-
ma bibliote~kih inovatora zemalja re-
giona.  

Projekat INELI Balkans je zapo~et u
novembru pro{le i traja}e do novem-
bra 2017. godine. Dvogodi{nju eduka-
ciju sprovodi mre`a „Future Library“

koja je pozvala bibliotekare iz balkan-
skog regiona da se priklju~e ovom pro-
gramu. INELI Balkans im omogu}ava
razvijanje znanja iz menad`menta, li-
derstva, novih tehnologija i projektnog
menad`menta, kako, bibliotekari, no-
vim idejama, pravljenjem regionalne
mre`e i zajedni~kim snagama radili na
uspostavljanju biblioteka kao dru{tve-
nih ustanova.

Pored unapre|enja znanja i obuke
iz klasi~nih strukovnih ve{tina, nova
edukacija bi se bazirala na osna`ivanju
i stvaranju  ja~e pozitivne uloge biblio-
teka, doprinose}i dobroj informisano-
sti gra|ana kroz slobodan pristup zna-
nju, kulturi, informacijama i ja~anju
kapaciteta za u~estvovanje u slobod-
nom negovanju i razvijanju kulture i
obrazovanja. Z. V.

„Dnevnik ma{inovo|e“, dva dana nakom 
beogradske premijere, bi}e prikazan u Po`arevcu

Poslastica za 
po`areva~ke filmofile

Ku~evo - U Zavi~ajnoj galeriji Centra
za kulturu u Ku~evu otvorena je izlo-
`ba karikatura „Olimpijske igre od
Antike do Brazila“. Otvaraju}i izlo`bu,
direktorka Centra, Jasmina Blagojevi},
istakla je da je  ova godina obele`ena
najve}im sportskim doga|ajem -
Olimpijskim igrama odr`anim u Ju-
`noj Americi, u Rio de @eneiru.

Zbog toga i ne ~udi da „su olimpij-
ske igre, svet sporta i sportista“ bili in-
spiracija mnogim umetnicima  pa i te-
ma ove izlo`be. Ne{to vi{e o samoj po-
stavci, njenom nastanku, razlozima
odr`avanja i porukama koje nosi, govo-
rio je gospodin Branko Najhlod, osni-
va~ Zemunskog me|unarodnog salona
karikature i ~lan `irija. Rekao je da su,
podstaknuti sportom i Olimpijskim
igrama „crta~i iz 77 zemalja sa svih
kontinenata poslali  svoje radove, a ̀ iri

je selektovao najbolje za izlo`bu i kata-
log i odredio pobednike“. Najhold je
dodao i to da se  „stru~nost `irija ne
mo`e sporiti“, jer su u njemu bili, osim
poznavalaca karikature, i dva sportska
asa, obojica u~esnici OI, od kojih jedan
ima i osvojenu zlatnu medalju.

U~esnici konkursa su se svojim ra-
dovima bavili sportom ili, bolje re~eno
sme{nom stranom pojedinih sportova,
pre svega dopingom i ulogom novca u
sportskim takmi~enjima. Ukazivanjem
na te fenomene sporta danas, karikatu-
risti su se pokazali odgovornim kriti~a-
rima negativnih pojava koje bacaju lo-
{e svetlo na sport. B. M. K.

Izlo`ba karikatura „Olimpijske
igre od Antike do Brazila“

Crta~i iz 77 zemalja, 
sa svih kontinenata,
poslali  svoje radove

Muzi~ka {kola „Stevan Mokranjac“

Sve~ani prijem 
novih u~enika
Po`arevac - Muzi~ka {kola „Stevan Mokranjac“ u Po`arevcu odr`ala je sve~ani
prijem u~enika pripremnog i prvog razreda. Tom prilikom organizovan je i kon-
cert na kome su se predstavili u~enici svih odseka osnovne muzi~ke {kole. Rodi-
telje i u~enike pozdravila je prof. Dragana Kosti} Milutinovi}, pomo}nica direkto-
ra, koja je dala osnovne informacije o radu {kole, o obavezama u~enika i o tome
koliko je za ovakav tip {kole va`na saradnja roditelja i nastavnika. Nakon muzi~kog
dela programa, pro~itan je spisak u~enika - budu}ih prvaka, kao i raspored po in-
strumentima i nastavnicima glavnog predmeta. Budu}e u~enike prvog razreda
o~ekuje nastava instrumenata i solfe|a. Nastava instrumenta organizuje se indi-
vidualno i u prvom ciklusu osnovnog obrazovanja ~as traje 30 minuta, dok su ~a-
sovi solfe|a grupni i traju 45 minuta. Oba predmeta poha|aju se dva puta nedelj-
no, a nastava je organizovana u obe smene, od 7 do 21, kao i subotom, kako bi
bila uskla|ena sa rasporedom ~asova u osnovnoj {koli. [to se ti~e pripremnog
razreda, u~enici su podeljeni u grupe u skladu sa uzrastom. Nastava je grupna, a
~asovi se odr`avaju dva puta nedeljno i traju 45 minuta. Z. V.

Projekcije za vikend
od 18 i 20 ~asova
Po`areva~ka publika }e narednog vikenda
mo}i da u`iva u ovom ostvarenju, odnosno
od 16. do 18. septembra sa projekcijama od
18 i 20 ~asova u bioskopu Centra za kultu-
ru. Cena ulaznice je 250 dinara. 

Radovi}: Jedini te`i
posao od
ma{inovo|e  jeste
pravljenje filma o
poslu ma{inovo|a

Brojni ljubitelji knjige

Sa konferencije za novinare


